
Británie má krále! Charles III. byl korunován.
Korunovace byl velký zážitek, řekl sbératel
zážitku za každého režimu, agent Pávek
- CZ24 News | 7. května 2023

UK: Arcibiskup z Canterbury Justin Welby korunoval britského krále Karla III.. Na hlavu
mu nasadil korunu svatého Eduarda používanou při korunovacích od 17. století.
Následovala hymna God Save The King. Krátce předtím byly panovníkovi, který seděl na
dubovém trůnu krále Eduarda z 13. století, v rámci investitury předány symboly jako meč,
žezlo a jablko.

Slavního obřadu se účastnilo více než dva tisíce hostů. Mezi nimi byl i český prezident Petr Pavel.
Premiér Petr Fiala si nového krále Anglie připomněl na twitteru, kde sdílel fotku ze společného
setkání v minulosti.
Korunovaci sledovaly zástupy lidí v ulicích britské metropole a další miliony na obrazovkách.
Ceremoniál, který Británie zažila naposledy před 70 lety, ale kromě nekončícího provolávání “Bůh
ochraňuj krále” doprovázely i menší protestní akce odpůrců monarchie a zatýkání členů
republikánského hnutí.

Po dvouhodinového obřadu se Karel III. s Camillou vydali zpět do Buckinghamského paláce. Z
balkónu pozdravili tisíce lidí shromážděné před palácem i přes nepřízeň deštivého počasí. Při
tradičním výstupu na balkón Karla a Camillu doprovázeli další členové královské rodiny, včetně
prince Williama, jeho manželky Kate a jejich dětí prince George, princezny Charlotte a prince Louise.
Královská rodina z balkónu přihlížela zhruba dvouminutovému přeletu vrtulníků a letadel
královského letectva (RAF).

Na Trafalgarském náměstí v centru Londýna dopoledne na krále čekali odpůrci monarchie, kteří se
sloganem Not my King volali po přechodu Británie ke zřízení s volenou hlavou státu. Policie následně
na místě zatkla vůdce antimonarchistického hnutí Republic Grahama Smithe a pět dalších
protestujících, uvedla média.

Čerstvě korunovanému králi a královně gratulovali světoví lídři včetně předsedkyně Evropské
komise Ursuly von der Leyenové, francouzského prezidenta Emmanuela Macrona či amerického
prezidenta Joe Bidena. Státníci vyzdvihli přátelství a spojenectví svých zemí s Londýnem. Blahopřání
zaslal i čínský prezident Si Ťin-pching.

Korunovace byl velký zážitek, řekl Pavel
Korunovace britského krále Karla III. byla velký zážitek, řekl dnes český prezident Petr
Pavel, který byl mezi stovkami hostů pozvanými na obřad do Westminsterského opatství.
Před ceremoniálem měl možnost hovořit s dalšími evropskými lídry, přičemž se mluvilo
mimo jiné o podpoře Ukrajiny. O korunovaci hovořil jako o důležitém symbolu, který mohl
Britům nabídnout “něco sjednocujícího”, jakkoli monarchii zdaleka nepodporují všichni.

“Všichni, kdo se na to dívali v televizi, tak z toho možná měli o něco víc… než jsme měli my, co jsme
byli přímo v katedrále,” poznamenal Pavel při tiskové konferenci na velvyslanectví ČR v Londýně.
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“Na druhou stranu být v katedrále je zážitek sám o sobě. A být tam při této příležitosti, vidět všechny
ty hosty, kteří tam byli, a vnímat tu atmosféru, hudbu… opravdu to byl velký zážitek,” pokračoval.

Český prezident se svojí ženou Evou na ceremoniál dorazil o něco dříve než král a novinářům řekl, že
během čekání na začátek obřadu hovořil s německým prezidentem Frankem-Walterem
Steinmeierem, rakouským prezidentem Alexanderem Van der Bellenem a slovenskou prezidentkou
Zuzanou Čaputovou.

“Samozřejmě jsme se bavili i o Ukrajině,” řekl Pavel. Tématem konverzace podle něj bylo i to, jak je
důležité dostat na Ukrajinu co nejrychleji vybavení pro úspěšnou ofenzívu a “nehledat
administrativní a byrokratické překážky”.

Prezident se vyjádřil také k tomu, zda je na místě pořádat velkolepou korunovaci v době, kdy velká
část Britů čelí tíživé ekonomické situaci. Podle Pavla se lze na věc dívat “z čistě aritmetického
pohledu”, ale také jako na symbol.

“Symboly hrajou někdy opravdu velice důležitou roli. A zvlášť v Británii, která na těch symbolech a
na té kontinuitě monarchie staví vlastně už tisíc let, si myslím, že je asi pochopitelné, že zrovna v
době, kdy je Británie v těžkostech, tak (je důležité) nabídnout něco sjednocujícího,” řekl.
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